

SAND Bestyrelsesmøde d. 5.10.2022

Deltagere: Veronika, Eluf, Ole B., Moos, Pia, Mas, Johnni. Svamp, Freddy og Stinne på Skærm. Ask er referent.

Gæster: Philip, Per Ernstsén.

Afbud: Christian Vang, Jonas, Mette, Christina (er trådt ud)

1. Beslutningsdygtighed

Ja. Philip, Ask, Stinne og Johnni har ikke stemmeret.

2. Runden Rundt

Stinne præsenterer sig selv. Hun er ansat som barselsvikar for Tobias K. og skal have fokus på at lave oplevelser til og med hjemløse. Desuden har hun ad hoc-opgaver, f.eks. skal hun med til Valgcamp d. 12.10.

Hun har arbejdet i Hus Forbi i en årrække og kender derfor rigtig mange SAND folk.

Trekanten:

Mas og Johnni har været en tur forbi Overmarksgården. Det virker som om, at der er ved at komme et samarbejde i stand. Der er Skrivekursus (Hjemløse fortæller) i den nærmeste fremtid.

Mas har været til Partnerskabsmøde. Det er et partnerskab, der følger udviklingen i omlægningen af hjemløseindsatsen.

De skulle have været på Vejle Folkemøde, men det blev aflyst, fordi arrangørerne regner med, at der bliver valg.

Århus:

De har været ude og sejle stærkt i Århus. De arbejder på nogle flere events.

Der er fest i Mølleparken d. 27. oktober. Hvis folk er interesserede, må de meget gerne give en hånd med. De mangler stadig hjælpende hænder. Kontakt Freddy ell. Christina hurtigst muligt, så de kan få sat navn på de opgaver, der skal laves.

I går var udvalget til møde med Teknik og miljø om Dark Design.

Sydvestjylland:

Svamp siger, at der ikke sker noget. Svamp er kommet i job 3 gange om ugen. Overskuddet er derfor ikke så stort for tiden.

Kirkens Korshær åbner en ny varmestue d. 1. januar. De rykker 100 meter.

Der er flere, der tilbyder at komme og hjælpe med at rykke på tingene, hvis Svamp ønsker det.

Hovedstaden:

Der er lavet en arbejdsgruppe omkring psykiatrien, hvor SIND og LAP også er med. Der er et voksende problem. Psykiatrilovgivningen halter, ligesom økonomien er beskeden. Der er nok at tage fat i, og det vil SAND Hovedstaden gerne hjælpe med til.

Hjemløsedagen i København finder sted d. 17. okt. Daniel er på projektet. Der er bestyrelsesmøde i

morgen, hvor hjemløsedagen er på dagsordenen.
Ole B var på frivilligdag på Frederiksberg. Det var en kedelig affære.

Nordvestsjælland:

De har været på Høng Folkemøde. Fik hjælp af bl.a. Pia og Per Søhus fra Odense. Det var en god oplevelse.

Der var Frivillig fredag i Kalundborg. Der var mest pensionister. Der var en god oplægsholder, Tommy Krabbe, der holdt et godt og lærerigt foredrag. Moos synes, vi skal bruge ham til noget i SAND regi.

Carsten, Moos og Maja skal til møde med Socialudvalget i Kalundborg. De har fået foretræde. De har 30 minutter. Det glæder de sig til.

Slagelse kommune skal spare rigtig mange penge. Udsatterådet har givet et godt hørings svar. Moos skal med til landspanelmøde d. 28. oktober. Det er Rådet for Socialt Udsatte, der arrangerer det. Mas har været med til at lave programmet.

Fyn:

Pia har så været til Folkemøde i Høng.

Pia synes, det er svært at få lavet noget for hjemløse, hvis der ikke må være gengangere med. Ask siger, at vi SKAL lave noget for forskellige hjemløse. Pengene SKAL komme en bred gruppe hjemløse til gode. Vi må ikke blive beskyldt for, at vi er en lille lukket klub, der beriger os selv. Det er det, der er fare for, at der sker på Fyn. Hellere lade være med at bruge pengene end at få sådan et ry.

Pia er begyndt at arbejde på Frelsens Hær. Her sender de bl.a. tøj til St. Dannesbo. De får ca. 15 – 20 sække tøj derud om måneden.

Pia skal også med til hjemløsedagen.

Kerteminde vil lave et udsatteråd. Vi er blevet bedt om at finde en repræsentant til rådet.

Vestjylland:

Veronika har været på fagseminar i Vendsyssel. Temaet var Housing First, og hvordan det fungerede i Hjørring kommune. Det fungerede rigtig godt.

Veronika skal også til et Housing First arrangement i Odense meget snart, hvor fokus er på at omstille hjemløseindsatsen til Housing first.

De har haft bestyrelsesmøde. De har planer om at tage ud på en del forsorgshjem og får lavet nogle oplevelser. Veronika er på vej til Vejle.

Veronika var også afsted på Borgen sammen med til UC'erne en rundvisning med Lisbeth Bech-Nielsen. Bagefter var de i Tivoli.

Eluf har talt med Jesperhus blomsterpark om at lave en tur for hjemløse til Jesperhus Blomsterpark. Parken foreslog, at alle forsorgshjem i Jylland skal inviteres med. Så kunne parken være åben kun for os.

Mandag d. 24. oktober er der et lille kursus i Herning kommune om, hvordan man søger § 18 midler. Og hvordan man rekrutter nye frivillige. Veronika vil gerne deltage. Freddy overvejer også at deltage.

3. Evaluering af Hus Forbis generalforsamling

Svamp synes, det var godt, at man måtte overnatte til dagen efter.

Per Ernstsens stillede op på SANDs liste. Han fik chok på chok på generalforsamlingen. Han synes, der var manipulation hele vejen igennem. Han har siddet i mange bestyrelser, og har aldrig oplevet noget lignende. Derfor blev han også nødt til at trække sig fra SANDs liste før afstemningen.

Philip synes også, at generalforsamlingen var noget ordentlig gedemas. Han synes, vi skal gå konstruktivt til værks og komme videre.

Han var ked af, at selve generalforsamlingen var noget rod, men han håber, vi kommer lidt tættere på hinanden.

Svamp synes, det var det største kaos, han har været med til. Han synes, det er tydeligt, at man mangler nogle diskussioner om, hvad man vil med Hus Forbi. Hvor er man på vej hen? Det kunne være nogle udviklingsmøder, hvor man kan få en bredere diskussion.

Der var 3 personer, der kom med deres egen dagsorden. Det tog meget tid.

Svamp siger, at Simon fik 49 stemmer, så han har jo gjort noget rigtigt de sidste to år. Svamp synes, at vi har været relativt heldige med den bestyrelsessammensætning, der er blevet. Det kunne være blevet den største mudderkastforsamling.

Philip siger, at man bliver nødt til at arbejde med én målsætning. Vi bliver nødt til at stå sammen og samarbejde i Hus Forbis bestyrelse.

Pia synes, det var en børnehave. Den dirigent, de valgte, magtede ikke at få klare svar på de spørgsmål, der blev stillet. Han var også lidt for god til at lukke folk ned. Det frustrerede folk.

Johnni kunne godt tænke sig at få det til at køre lidt bedre, nu han er blevet suppleant.

Hus Forbis funktionspromille er meget højere end i SAND. Det øger også muligheden for kaos.

Ask spørger, om vi skal give nogle gode råd til Hus Forbi om, hvordan man kan få en mere konstruktiv generalforsamling? Er der nogle gode konstruktive råd, vi kan give videre? Eller som vores repræsentanterne kan tage med?

Philip siger, at der i sin tid har været en masse forslag, der er pillet fra. Det er kaos og ballade hvert år. I år slap vi for, at folk slås. Det er som et lille barn, der skal op og stå. Der er håb om, at det kan komme til at ske. Mangfoldigheden og ærligheden skal der være plads til. Men det er der ikke. Der er nogle få, der hele tiden kommer til orde. Det kunne man måske godt skære ned på, siger han.

Svamp siger, at der er mange i Hus Forbi, der kan have det rigtigt svært. Det bliver ikke lavet om. Der vil være sælgere, der altid er fulde eller påvirkede. Det vil altid afspejle sig i diskussionerne. Svamp foreslår, at man kan lave alternative fora, hvor man diskuterer fremtid osv. Så kan generalforsamlingen være et afstemningssted, hvor de vigtige diskussioner bliver taget. Vi skal ikke kritisere Hus Forbis generalforsamling. Det må de selv klare.

Vi går over til at snakke om, hvad SANDs holdning er til, hvad vores SAND repræsentanter kan tage med til Hus Forbi? Hvordan kan vi bedst støtte Hus Forbi?

Vi skal hjælpe dem med at få fællesskabet tilbage. Det kan vi måske hjælpe dem med, siger Freddy. Vi kan lave forskellige arrangementer sammen. Vi må mobilisere alle hjemløse sammen.

Ask fortæller, at SAND for flere år siden synes, at Hus Forbis redaktionelle retning var ved at løbe af sporet. Redaktøren var ligeglad med hjemløshed, og om det var hjemløse der solgte avisen. Samtidig var der en formand, der efter SANDs mening tænkte mere på sin egen forening end på Hus Forbi. Det gjorde, at SAND var meget aktive i bestyrelsen i en årrække og fik sat en anden retning for Hus Forbi, hvor de to ting, SAND synes, er vigtige ved Hus Forbi blev prioriteret: SAND har altid villet, at Hus Forbi

var et velfungerende medie, der sætter hjemløshed på dagsorden. Samtidig giver det muligheden for at hjemløse kan tjene en skilling.

SAND synes stadig, det er det vigtigste for Hus Forbi.

Mas siger, at dengang SAND lavede et borgerforslag, var der flere sælgere med ude og lave aktioner. Men redaktøren ville ikke skrive om det.

Vi vil gerne lave konkrete projekter med Hus Forbi. F.eks. som dengang SAND lavede aktioner for Hus Forbis borgerforslag. For nyligt lavede vi også en skriveworkshop om Dark Design i Hus Forbis lokaler.

Vi vil have en velfungerende avis, som kan løfte hjemløsesynspunkter i medierne.

Vi vil gerne mobilisere hjemløse som gruppe. Ikke som SAND folk – ikke som Hus Forbiere, men som hjemløse. Vi skal ikke grave grøfter og lave grupperinger. Vi vil gerne have sammenhold. Som Svamp siger; jeg er ikke "hus forbiere", vi er "ikke sander", jeg er i sidste ende bare Svamp. Vi er dem vi er – vi er hjemløse.

Stinne synes, at Hus Forbi har haft en tendens til at sætte sig selv først. Det har medvirket til, at der blev gravet grøfter.

Nu er der et nyt hold af medarbejdere. Det er nu, vi har chancen for at ændre kulturen og finde nogle fælles punkter at samarbejde om. Vi skal ikke stå på, hvad der gavner organisationerne hver især, men hvad der gavner vores fælles bedste, hvad der tjener hjemløse bedst.

Ask foreslår, at vi inviterer Hus Forbi repræsentanter til SANDs bestyrelsesmøde hver anden gang. Herved kan bestyrelsen blive holdt informeret, og vi kan støtte vores bestyrelsesrepræsentanter, så de føler, de har baglandet i orden og får kvalificeret deres input til bestyrelsesarbejdet i Hus Forbi.

4. Formanden har fået nyt job – vi skal støtte næstformændene noget mere

Vi har talt om, at vi godt kunne bruge nogle pressetalsmænd, der kan støtte Jonas og Mas, som begge to har gang i meget. Det er vigtigt for Sofie, at de også har hjemløshed tæt på kroppen. Veronika er interesseret. Christina nævnte Freddy som en mulighed på sidste møde.

Vi taler om, at man som pressetalsmand har et ansvar for, at SANDs holdninger kommer frem, og en forpligtelse til at høre baglandet ell. Sofie/Ask om hvad man skal gøre eller mene, hvis man synes, man er usikker på, hvad man skal sige til journalisten.

Svamp foreslår, at vi skriver noget ud fra hver pressetalsmand om, hvad deres mærkesager er, og hvad man kan spørge dem om.

Det vedtages at Philip, Veronika og Freddy bliver officielle pressetalsmænd. Sofie skriver en halv side om, hvad det indebærer, og Ask taler med Philip om at være pressetalsmand.

5. Målplan og budget 2023

Ask præsenterer ideen med at lave en målplan. Det er bevillingsgiverens mulighed for at følge med i, om vi gør det, vi får penge til at gøre, og om der er sammenhæng mellem det, vi skal, og det vi laver. Ask og en del af de andre ansatte har lavet et udkast til en målplan. Det vigtigste er udvælgelsen af delmål.

Vi har tre delmål: frivillighed og fællesskab, politisk talerør og rådgivning og vejledning.

For hver delmål er der nogle aktiviteter, der skal understøtte vores delmål. Altså sørge for at vi kommer tættere på at nå i mål.

Fælles SAND er nedlagt. I stedet er bootcamp og workshops kommet ind. Vi skal have en højere grad af aktive og producerer noget frem for blot at deltage.

Husk at sætte temadage på "frivillighed og fællesskab".

Juridisk rådgivning: Vi lægger op til også at kunne rådgive boformer og andre hjemløsetilbud. Vi håber herved på at kunne forbedre vilkårene for hjemløse. Sikre at de får bedre hjælp.

Bestyrelsen godkender målplanen.

Vi gennemgår budgettet for 2023:

Der afsættes 1.1 millioner til rådgivning og vejledning. Der afsættes penge til at ansætte en socialrådgiver.

Ask gør opmærksom på, at der er skruet ned for flere poster. Vi har ikke så mange penge til næste år, som vi har haft i år.

Pia spørger, om man kan bruge oplevelsesmillioner til julegaver – gavekort til hjemløse. Det kan man godt, mener Ask. Blot det er gavekort til oplevelser.

Der er en lille justering til 2022 budgettet. Vi har fået godkendt at få ca. 23.000 kr., som vi ikke brugte i første budgetår, flyttet til andet budget år i 'Hjemløse fortæller' projektet. Det giver nogle minimale justeringer.

Det nye budget for 2022 vedtages.

6. Folketingsvalg – vi holder valgcamp d. 12. november

Sofie har slået det op på FB og på hjemmesiden, og sendt en invitation til boformerne. Husk at få folk med derude. Vi vil have folk, der kan gå forrest, løbe stærkt og folk, der har gode idéer. SANDs bestyrelse skal hjælpe med at prikke til folk derude. Vi vil gerne have 30 – 35 deltagere.

7. Evt.

Moos får forespørgsler på askebægre. Ask har lovet at finde ud af en pris. Det har han glemt. Ask strammer op og giver beskeden videre til Sofie.

Moos efterlyser en juleaktivitet. Stinne er sat på sagen.

Moos vil gerne have kravlenisser. De går som varmt brød i Nordvestsjælland.

Vi snakker om, hvorvidt man må kalde sig SAND til 'efternavn' på SoMe. For flere år siden var der en bestyrelse, der kun synes, det skulle være ansatte, der kaldte sig SAND til efternavn. Det, synes bestyrelsen stadig, bør være måden vi gør det på.